
Referat af Distriktsrådsmøde i Brovst Kultur- og Idrætscenter, onsdag d. 23. marts 2022 

Tilstede:  

Brovst, Skæve, Danish Derby, HHH, Fristrup, Langager, Nørhalne, SAO, Løgstør, Hornum-Ulstrup, 

Uggerhalne, Hjallerup, Lerbæk, Hjørring, Vældgaard, Vilsbæk, Snorgaardens, Ulsted, Aalestrup 

Afbud: 

Vestbyens, Frederikshavn, Klarup, Dronninglund, Torpegaard 

 

1. Velkomst v/ formand Mona Nørheden 

Mona byder velkommen. 

Let anretning.  

 

10. Præsentation af kandidater til hovedbestyrelsen i DRF: 

Mødet afholdes 2/4-2022, og der er pænt med tilmeldte fra D-14.  

De to kandidater, Bo og Helle, er med på Teams.  

Bo: 

Privat: Fra Herning, gift og har voksne børn.  

Proff: Regionschef i slamsugerfirma, banebygger på alle niveauer, kommer meget rundt i klubberne. 

Generelt samme grundideer som Helle. Der mangler stævnestruktur eller overholdelse af denne.  

Vil arbejde for et bedre samarbejde, klubber og distrikter imellem, men særligt  distrikterne og adm. I DRF.   

Helle:  

Proff: Afd. sygeplejerske på OUH, fritid som rytter og aktiv i DV. Dress. Dommer og TD. Kommer rundt i 

mange klubber og har bredt kendskab. Vil gerne bidrage til at udvikle sporten, bruge forskellighed 

konstruktivt. Både små og store klubber skal ses.  

Vil arbejde for ny og mere retfærdig stævnestuktur, der bygger på ønsker fra klubber og medlemmer. 

Vigtigste punkt er stævnestruktur. 

Udbygge klubbernes mulighed for, at tjene penge på stævner.  

Optaget af, at sikre den demokratiske proces. Beslutninger skal være transparente.  

Sikre god og ligeværdig dialog.  



2 Valg af ordstyrer: 

Distriktsbestyrelsen foreslår Bjarne Mørup. Vedtaget.  

            2.a. Valg af stemmeoptællere: 

Distriktsbestyrelsen foreslår Charlotte Jensen og Bente Thagaard. Vedtaget.  

 

3. Orientering fra formand Mona Nørheden: 

Mona indleder med at nævne Corona som den primære udfordring de seneste par år.  

Der har været store udfordringer i distriktet, særligt fsva. stævneaktivitet i fht. restriktioner.  

Små klubber har ikke kunnet søge kompensation, men har haft stor opbakning fra medlemmerne.  

Corona og nedlukning har givet medlemmerne stof til eftertanke til alternative sportsgrene, og der opleves 

generelt færre medlemmer og færre starter.  

Herpes fik ram på landet, men vi kom ud på den anden side. Mange har heldigvis valgt at tage imod nyt 

vaccinationsprogram. 

Dist. mesterskaber og Rosenparade 2. jan. er afviklet på trods af restriktioner. Tak til Hjallerup og Han-

Herred for hjælp med afvikling, på trods af rusk og regn.  

Hornum-Ulstrup var sammen med Han-Herred vært ved Rosenparaden i 2021 – også tak til dem. 

Mona har været beskæftiget af uofficielle DISO møder, som der har været afholdt ca. dobbelt så mange af 

end normalt. Der arbejdes på en fælles mesterskabs struktur, og at få skabt rød tråd rundt i distrikterne. 

Der har været møder i friluftsrådet, c. 2 gange årligt. 

Mona fremhæver Sportsudvalget og samarbejdet med distriktsbestyrelsen, og takker dem for dette.  

Kursusudvalg, som Maria Kjeldgaard overtog fra NOL, har været nedlagt. Der forventes at komme aktivitet 

igen i løbet af 2022.  

Stævneaktiviteten er faldet, der er færre medlemmer og færre ryttere. Dog er vi gået 30% op i D-stævne 

starter (2019 tal), hvilket er positivt.  

 

Kommentarer til beretningen: 

Danish Derby flytter til distrikt 12 pga. ændret postadresse. 

Beretningen er godkendt.  

 



4. Fremlægning af regnskab v/kasserer Bente Østergaard: 

Der gennemgås to regnskaber for hhv. 2020 og 2021. Resultatopgørelse er udleveret på mødet.  

Distriktsbestyrelsen tog sidste år en beslutning om, at der kun skulle betales halvt medlemskab grundet 

Corona, hvorfor indtægten fra medlemskontingent er markant lavere end tidligere. 

Budget er udarbejdet og fremgår ligeledes af resultatopgørelsen, der opkræves kr. 25,- pr. medlem i 

kontingent til Distriktet i 2022.  

 

Kommentarer til regnskabet: 

Der kommer ingen opkrævning på rosetter og plakette, idet der er købt ind for 2 år i 2020. 

Talentudvikling er enkeltstående tilfælde. Der findes ikke tilsvarende til indenfor dressuren.  

Der bliver spurgt til likviditeten i distriktet, som er kr. 38.874,00 pr. 01-01-2022. 

Det er foreslået, at resultatopgørelse samt balance sendes ud med referatet.  

Der bliver spurgt til hvem der er revisor. Det er Anne Toft, og hun er valgt på distriktsrådsmøde for mange 

år siden. 

Rengskabet er godkendt.  

 

5. Valg til distriktsbestyrelsen: 

Formand Mona Nørheden er på valg. Mona er villig til genvalg. 

Valg til sekretær. Karen modtager ikke genvalg. Bestyrelsen foreslår Mette Winther for en 1 årig periode.  

Valg til kasserer. Bente er villig til genvalg. Bestyrelsen foreslår Bente Østergaard for 1 år. 

Mette Winther og Bente Østergaard er valgt.  

 

Præsentation af Christina Volhøj, kandidat til formandsposten.  

Christina er springdommer og ponymåler, er gift og bor i Dronninglund og har selv heste. Arbejder hos 

Glaseksperten som salgschef. 

Hun vil gerne videreudvikle sporten, hvordan får vi de små klubber med? Hun brænder samtidig for, at få 

de unge ryttere ud på stævnepladserne. 

Ønsker et godt samarbejde, klubberne i mellem. Vi skal lære af hinanden og udveksle erfaringer.  



Ønsker at højne nyhedsniveauet via bl.a. hjemmeside og sociale medier.  

Præsentation af Mona Nørheden, siddende formand: 

Mona er bosat i Ulsted, er gift og har to voksne børn. 

Hun ønsker at være bindeleddet opad i rideforbundet samt nedad via distriktsrådet. 

Mona arbejder under princippet ”Frihed under ansvar”.  

Christina Volhøj er valgt med 48 stemmer ud af i alt 57 stemmer, og overtager dermed formandsposten fra 

Mona Nørheden. 

 

Valg af 2 medlemmer til sportsudvalget: 

Lone Bang og Lene Nielsen er genvalgt.  

Inge Sørensen forlader sportsudvalget, som følge af at Danish Derby flytter distrikt jf. tidligere. 

Sportsudvalget går dermed fra 7-6 medlemmer.  

 

Godkendelse af forretningsorden for distriktsbestyrelsen: 

Bestyrelsens sammensætning: 

Består af 5 personer der vælges af Distriktsrådet,  

2 på valg i lige år (formanden vælges i lige år) 

3 på valg i ulige år  

Bestyrelsen konstituerer sig selv med flg. faste poster, sportsudvalgsformand, sekretær og kasserer 

 

Faste udvalg: 

Sportsudvalg, formand er den i bestyrelsen udpegede. Derudover vælges 4 medlemmer af Distriktsrådet 

med 2 hvert år. 

 

Hvis Distriktsrådet beslutter det, nedsættes der Kursusudvalg og Breddeudvalg. Et medlem af 

Distriktsbestyrelsen udpeges som formand, Distriktsrådet vælger 1 eller flere medlemmer til 

udvalget/udvalgene  

 

Antal årlige distriktsrådsmøder: 

Der afholdes 2 årlige Distriktsrådsmøder, det ene afholdes inden udgangen af marts måned, på dette møde 

foretages alle ordinære valg 

 

Forretningsordenen er godkendt.  

På mødet fik flg. overrakt blomster, som tak for indsatsen i distriktsbestyrelsen og sportsudvalget: 



- Inge Sørensen, forlader sportsudvalget 

- Karen Valsted, forlader distriktsbestyrelsen 

 

Derudover fik flg. officials overrakt vingave: 

- Mette Winther, for opgradering til B-TD er i både dress. og spring 

- Sisse Winther, for opgradering til C dress. dommer 

- Jeanett Spellmann, udd. B dress. dommer 

- Sandie Laustsen, udd. C dress. dommer  

 

Nyt fra Sportsudvalget v/Lone Nørager, herunder godkendelse af stævneaftalen 2022/23 

Udkast til stævneaftalen er udleveret på mødet. 

Der er vedtaget flg. rettelser til stævneaftalen: 

Under DRFs seneste reglement: ”uanset om det kaldes ”ring og rid”, ”mail og spring”, ”træningsstævne 

o.lign. slettes. 

Under banetræning: Der tilføjes ”skal sendes til og godkendes af Lone Nørager…” 

Under gældende for alle stævneniveauer: Distriktsgrænse være ca. 75 km. mellem de stævnearrangerende 

klubber over distriktsgrænsen. 

Under elektronisk tidtagningsanlæg: Henvendelse vedr. leje af tidtagningsanlæg til Bjarne Mørup tlf. 2348 

0792 

Under D-stævner: I spring må der max udskrives 15 klasser om dagen. 

Under C-stævner: Spring D-klasser må ikke udskrives som sløjfeklasser (CM-klasser) ønsker dette skal der 

søges om en separat D termin. Sportsudvalget følger op på dette.  

Stævneaftalen er godkendt med ovennævnte rettelser.  

 

Sportsudvalget ligger op til, at der oprettes en messengergruppe for klubformænd og stævneansvarlige. 

Det er vedtaget.  

Ved ansøgning af propositioner er det muligt, at udskrive ”alm. metoder” (ikke B0) dog uden doteringer, til 

kr. 100, i stedet for B0 klasser.  



Lerbæk beretter, at de har været nødsaget til at aflyse et stævne, fordi et andet stævne i en anden klub 

blev flyttet og afviklet samme weekend. Dette var de noget ærgerlige over, da de havde brugt meget tid og 

mange kræfter på, at forberede sig op til stævnet.  

Dette er en diskussion som der bør genoptages på et kommende stævneplanlægningsmøde.  

 

Evt. 

- Anders fra Hjallerup inviterer til internationalt stævne, som afvikles i Hjallerup i uge 34. Alle fra distriktet 

er velkommen før, under og efter. 

- Der bliver spurgt ind til muligheden for, at få informationer fra bl.a. distriktet via sociale medier, f.eks. 

Facebook. Dette er forsøgt stablet på benene tidligere, men DRF ønsker ikke denne form for forum, og 

derfor er det ikke en mulighed.  

- Ved C-stævner skal alle huske, at redegøre for i propositionerne, at I f.eks. forbeholder jer ret til, at afvikle 

klasser med under 5 starter uden doteringer (f.eks) eller atI forbeholder jer ret til, at sammenlægge klasser 

ved for få starter.  

- Husk at søge stævneterminer 

- Forslag om, at der afholdes møde i august, hvor der udarbejdes et samlet skriv til DRF, med forslag til 

forbedringer 

- Forslag om, at der udarbejdes et spørgeskema til ansøgning og afvikling af stævner 

 

Afslutningsvis tak til Bjarne Mørup, som ordstyrer på mødet.  

 

For referat 

/Karen Valsted, sekretær  

 

 

 

 


